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فرماندار تهران خبر داد: 

برگزاری انتخابات 100 درصد 
الکترونیکی در تهران

عیسی فرهادی معاون استاندار و فرماندار تهران 
از برگزاری انتخابات اسفندماه در تهران به صورت 

صد درصد الکترونیکی خبر داد. 
به گزارش ایسنا، عیسی فرهادی معاون استاندار 
و فرماندار تهران از برگزاری انتخابات اس��فندماه 
در تهران به ص��ورت صد درصد الکترونیکی خبر 
داد. فرماندار ته��ران درباره آخرین وضع برگزاری 
الکترونیکی انتخابات در تهران، گفت: به احتمال 
بس��یار قوی انتخابات در تهران ب��ه صورت 100 

درصد الکترونیکی برگزار خواهد شد. 
وی تأکی��د ک��رد: »هم اکن��ون از 26 مرحل��ه 
انتخابات، 24 مرحله آن در ته��ران الکترونیکی 
برگزار می شود اما ان شاءالله در انتخابات آتی تمام 

مراحل به صورت الکترونیک برگزار خواهد شد. 

با هدف انتشار در محافل انقلابی

»خط حزب الله« رسانه مکتوب پایگاه 
اطلاع رسانی مقام معظم رهبری 

منتشر می شود
نش��ریه  جامعه  ح��زب الله آغ��از ب��ه کار کرد. 
به گ��زارش ایس��نا، نش��ریه  »خط ح��زب الله« 
به عنوان رس��انه  مکت��وب پایگاه اطلاع رس��انی 
KHAMENEI.IR  با هدف انتشار در محافل 
انقلابی، نمازهای جمع��ه، هیأت های مذهبی و 

پایگاه های بسیج منتشر شد. 
»خط ح��زب الله« تلاش دارد ت��ا با بهره گیری 
بی واس��طه از اندیش��ه ها و بیان��ات حض��رت 
آیت الله العظمی خامنه ای، راهبردها، رویکردها و 
مواضع مناسب با رویدادهای سیاسی، اجتماعی، 
اقتصادی کش��ور، منطقه و جه��ان را به جامعه 

انقلابی کشور پیشنهاد کند. 
»خط حزب الله« با اتکا به شبکه  گسترده  جوانان 
مؤمن و انقلابی کشور و بر بستر انگیزه  انقلابی، پیام 
رهبر انقلاب اسلامی را به مخاطبان می رساند. این 
نشریه در قطع A4 در چهار صفحه به صورت دو 
رنگ روی سایت KHAMENEI.IR منتشر و 
در دسترس عموم علاقه مندان قرار خواهد گرفت. 

بعد از پیشنهاد ۲۴ نماینده

مجلس با تشکیل کمیسیون ویژه 
»برجام« موافقت کرد 

نمایندگان مجلس با تشکیل کمیسیون ویژه 
رس��یدگی به برنامه جامع اقدام مشترک ایران و  

1+5 )برجام( موافقت کردند.
 به گزارش مهر، در جلسه علنی دیروز مجلس و 
پس از ارایه گزارش روند مذاکرات هسته ای ایران 
و غرب توس��ط وزیر امور خارجه و رئیس سازمان 
انرژی اتمی و نیز طرح سوالات نمایندگان و ارایه 
پاس��خ آنها، احمد امیرآبادی فراهان��ی نماینده 
مردم قم در مجل��س به نمایندگ��ی از 24 نفر از 
نمایندگان مجلس پیشنهاد تشکیل کمیسیون 
ویژه رس��یدگی به برنامه جامع اقدام مشترک را 

ارایه کرد.
این پیشنهاد براساس ماده 44 آیین نامه داخلی 
مجلس شورای اس��لامی ارایه شده است که پس 
از ارای��ه این پیش��نهاد، از صح��ن علنی مجلس 
رأی گیری به عمل آم��د و نمایندگان با 1۳6 رأی 
موافق، ۳۹ رأی مخالف و 5 رأی ممتنع از مجموع 
20۹ نماینده حاضر با این پیشنهاد موافقت کردند.

به گفته رئیس مجلس، 15 عضو این کمیسیون 
بعدا با رأی مجلس تعیین می شوند و نمایندگان 
متقاضی عضویت در این کمیس��یون می توانند 
 طی روزهای آینده آمادگی خ��ود را در این رابطه

 اعلام کنند.

رئیس بنیاد امید ایرانیان: 

تفاسیر صداوسیما درمورد مسأله 
هسته ای دربرگیرنده منافع ملی باشد

محمدرضا عارف، به صداوس��یما توصیه کرد با 
مسأله هس��ته ای به صورت ملی و جامع برخورد 
کند و تفاس��یر برنامه های آن دربرگیرنده منافع 
ملی و آثار درازمدت مذاکرات هس��ته ای باش��د. 
به گزارش ایرنا، ع��ارف در دیدار جمعی از اعضای 
ش��ورای مرکزی انجمن اس��لامی دانش��جویان 
دانشگاه آزاد اسلامی واحد ورامین - پیشوا، گفت: 
در مذاکرات هس��ته ای ایران و 1+5، بس��یاری از 
»اولین ها« در تاریخ ایران وجود داش��ت؛ همین 
که ایران مدت زمان طولانی با 6 قدرت جهانی به 
گفت وگوی فشرده پرداخت خود اولین بار در تاریخ 

ایران است. 
عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام در بخش 
دیگری از سخنانش به انتخابات مجلس شورای 
اسلامی اشاره کرد و اظهار داشت: عده ای که قدرت 
را از دس��ت داده اند، نمی خواهند شکست خود را 
قبول کنند و تمایل دارند هنوز در قدرت بمانند و 
به همین دلیل است که انتخابات مجلس شورای 
اس��لامی هم برای آنها و هم ب��رای اصلاح طلبان 

بسیار مهم است. 
عارف با بیان این که عده ای بی اخلاق در تلاش 
بوده و هس��تند تا اصلاح طلبان را بی دین نش��ان 
دهند، یادآور ش��د: ت��لاش این افراد این اس��ت 
که بگویند اصلاح طلبان نم��از نمی خوانند و روزه 
نمی گیرن��د و به این مس��ائل اعتق��ادی ندارند؛ 
البته این حرف ه��ا طبیعی اس��ت چراکه وقتی 
مولا علی)ع( در س��ر نماز ضربت خوردند، برخی 

می گفتند مگر علی)ع( نماز می خواند؟!

روی خط خبر

وزیر اطلاعات: 

وحدت و همدلی موهبتی الهی است 
که باید قدردان آن باشیم

وزی��ر اطلاعات گف��ت: وح��دت و همدلی مردم 
چهارمحال وبختیاری موهبتی الهی اس��ت و باید 

قدردان این همدلی بود. 
به گ��زارش ایرن��ا، حجت الاسلام والمس��لمین 
س��یدمحمود عل��وی روز سه ش��نبه در دی��دار با 
نماین��ده ول��ی فقی��ه در اس��تان و ام��ام جمعه و 
اس��تاندار چهارمحال وبختیاری در شهرکرد افزود: 
چهارمحال وبختیاری یکی از امن ترین استان های 
کشور است. وی تأکید کرد: قوم لر و بختیاری همواره 
مدافع آرمان های نظام و انقلاب اسلامی ایران بوده و 
هستند و در برابر رژیم ستمشاهی ایستادگی کردند 
و هرگ��ز اجازه سوءاس��تفاده دش��منان را نداده اند. 
اس��تاندار چهارمحال و بختیاری نی��ز در این دیدار 
گفت: مردم این اس��تان در تم��ام صحنه ها، مدافع 
آرمان های نظام جمهوری اس��لامی ایران هستند. 
قاسم سلیمانی دش��تکی در این دیدار افزود: مردم 
این اس��تان همواره مطالبات و دغدغه های خود را 
به ص��ورت منطقی مطرح می کنن��د و هرگز اجازه 
سوءاس��تفاده به فرصت طلبان و دش��منان نظام را 

نمی دهند.

آیت الله مصباح: 

عده ای که غیر از دنیا چیزی را 
نمی بینند، می گویند به جهنم که 

دلواپسی!
رئیس موسس��ه امام خمینی)ره( گفت: امروز در 
تمام حرکت های فردی و اجتماعی، در همه سطوح 
و در همه کشورها هر جا انحرافی، لغزشی، جنایتی و 
کش��تاری رخ می دهد؛ دلیلش این است که عده ای 
غیر از دنیا چیز دیگری را نمی بینند و کار عاقلانه به 

آنها می گوید باید بیشترین لذت را از آنها برد. 
به گزارش »انتخاب«، آیت الله مصباح یزدی رئیس 
موسسه امام خمینی)ره( در افتتاحیه بیستمین دوره 
طرح ولایت افزود: اگر من هم این طرز فکر را داشته 
باشم و روزی به قدرت و مقام برسم، اوباما خواهم شد. 
وی تصریح کرد: عده ای که غیر از دنیا چیز دیگری 
را نمی بینند، در پاسخ به کس��انی که می گویند ما 
دلواپس هس��تیم، اظهار می دارند »ب��ه جهنم که 
دلواپس هس��تی و اصلا اهمیتی ندارد«. در صورتی 
که نس��بت این عالمَ به عالمَ آخرت، به چشم بر هم 

زدنی است.

اظهارات نماینده مجلس درباره 
زمان دیدار با »بابک زنجاني«

عضو کمیته پیگی��ري پرونده باب��ک زنجاني در 
مجلس گفت: تاریخ دیدار نمایندگان مجلس با بابک 

زنجاني امروز مشخص خواهد شد. 
ب��ه گ��زارش باش��گاه خبرن��گاران، امیرعباس 
س��لطاني نماینده بروجن با اش��اره به تاریخ دیدار 
نمایندگان مجلس با بابک زنجان��ي در اوین گفت: 
سعي مي کنیم امروز موعد دیدار نمایندگان با بابک 
زنجاني را مش��خص کنیم. وي افزود: درحال حاضر 
نمایندگان دیدار کننده با بابک زنجاني موافقت خود 
را مبني بر ای��ن دیدار اع��لام کرده اند. عضو کمیته 
پیگیري پرونده بابک زنجاني در مجل��س در ادامه 
متذکر ش��د: مجموع نمایندگاني که براي دیدار با 
بابک زنجاني عازم زندان اوین خواهند ش��د، چهار 
عضو کمیسیون انرژي مجلس هستند. سلطاني در 
ادامه با اش��اره به اسامي اعضاي دیدار کننده با بابک 
زنجاني در اوین، تاکید کرد: این دیدار به اتفاق آقایان 
دهدشتي، موسوي نژاد، موسي احمدي و بنده انجام 
خواهد شد. عضو کمیسیون انرژي مجلس در رابطه 
با اخبار و اطلاعات جدید از پرونده بابک زنجاني در 
پایان خاطرنشان کرد: در دیدار با بابک زنجاني قصد 
داریم سوالاتي را از وي بپرسیم که پاسخ این سوالات 
مطمئنا مي توان��د اطلاعات ت��ازه اي را در اختیار ما 
قرار دهد لذا در صورت کس��ب اطلاعات رسانه ها را 
از آخرین اخبار پرونده بابک زنجاني مطلع خواهیم 

کرد.

محمدجواد لاریجانی: 

از شفاف سازی در زمینه حقوق بشر 
ابایی نداریم

دبیر ستاد حقوق بشر قوه قضائیه کشورمان در 
دیدارِ قائم مقام وزیر امور خارجه سوییس گفت: 
در زمینه حقوق بشر ما از هیچ گونه شفاف سازی 
ابایی نداریم منتهی انتظار این است که طرف های 
مقابل م��ا نیز درصدد فهم نظام مدنی ما باش��ند 
نه دنب��ال ک��ردن اه��داف و اغراض سیاس��ی و 

گفت وگوها در فضای تعامل مثبت صورت بگیرد.
به گزارش ایس��نا، دکتر محمدجواد لاریجانی 
در دیدار هیأت سوییس��ی به ریاس��ت ایو رُسیه، 
قائم مق��ام وزی��ر ام��ور خارجه س��وییس گفت: 
تلاش های رئیس جمهوری ما و تیم مذاکره کننده 
هسته ای کش��ورمان در حصول به توافق با گروه 
1+5 عملا به دنیا نشان داده است که ایران درباره 
فناوری هسته ای صادق اس��ت و به دنبال تولید 

سلاح هسته ای نبوده و نیست. 
قائم مقام وزیر امور خارجه سوییس نیز ضمن 
ابراز خرسندی از توافق هس��ته ای به عمل آمده 
میان ایران و قدرت های جهانی، نسبت به آینده 
توافقات هس��ته ای که انجام ش��ده است اظهار 
امیدواری کرد و خواس��تار باز ش��دن و گسترش 
مسیر همکاری های کش��ورهای اروپایی با ایران 
شد. ایو رُس��یه افزود: ما بس��یار امیدوار هستیم 
که با این توافق به دس��ت آمده ایران به س��رعت 
 جایگاه تأثیرگذار واقعی خود را در منطقه و جهان

 تعمیق بخشد.

گروه  سیاس�ی| محمدباقر نوبخت روز گذش��ته 
در نشس��ت خبری خود با اصحاب رس��انه به سوالات 
خبرنگاران پیرامون ۳ محور آزادسازی پول های بلوکه 
ش��ده، تصویب قطعنامه در ش��ورای امنیت و س��یل 
هفته جاری در تهران و برخی ش��هرها پاسخ داد. او در 
ابتدای نشست بیش��تر درباره برنامه های دولت برای 
اقتصاد پساتحریم سخن گفت و البته تأکید کرد جواب 
سخنان طرف آمریکایی پس از توافق را نمی دهد چون 
دولت برای برنامه ریزی جذب س��رمایه های خارجی 
مش��غول رایزنی با کش��ورهای اروپایی اس��ت و وقت 
برای پاسخگویی های درشت مانند گذش��ته ندارد. او 
همچنین پیش از این که به سوالات خبرنگاران پاسخ 
ده��د از اختصاص 1100 میلیارد توم��ان برای اجرای 

طرح های احیای دریاچه ارومیه خبر داد.
یکی از مهم ترین س��والات روز گذشته خبرنگاران 
میزان پول های بلوکه ش��ده ب��ود. محمدباقر نوبخت 
در این زمینه به خبرنگاران گفت: آقای سیف و معاون 
ایشان بیان کردند این در محاسبه ای 2۳ میلیارد دلار 
اس��ت که بخش��ی به صورت این که بتوانیم فاینانس 
اس��تفاده کنیم بحث آن مطرح شده، اما این رقمی که 
قبلا نفت فروخته ش��د و ریالش وارد اقتصاد ایران شد 
یک بخش دیگر است. بخش��ی هنوز ریال آن استفاده 
نش��ده و می تواند وارد اقتصاد ایران ش��ود و به ازای هر 
 میلی��ارد دلار می تواند ۳000 میلی��ارد تومان معادل 
ریالی وارد اقتصاد کشور شود. رئیس سازمان مدیریت 
و برنامه ریزی کشور در ادامه گفت: بخشی از این منابع 
مربوط به بانک مرکزی نیست و مال دولت است و هنوز 
وصول نش��ده که به حس��اب بانک مرکزی واریز شود. 
حداقل 6 تا 7 میلیارد دلار نفت فروختیم اما دلارش به 
حساب بانک مرکزی نیامده تا به ریال تبدیل شود. این 
متعلق به دولت است که به جهت محدودیت در نقل و 
انتقالات و تحریم نفتی امکان دستیابی به این مقادیر را 

نداشتیم. 
تولید نفت ۲ برابر می شود

نوبخت با اش��اره به برنامه دولت برای منابع حاصل 
از صادرات نفت، فرآورده های نفت��ی و میعانات گازی 
گفت: در برنامه میزان صادرات نفت و میعانات گازی را 
تا پایان برنامه به دو برابر افزایش می دهیم. اعداد و ارقام 
را مش��خص کرده ایم که میزان تولید و صادراتی را که 

خواهیم داشت تا پایان برنامه 2 برابر می شود.
او همچنین با اش��اره به گران ش��دن نفت در آینده 
گفت: می توانیم به ش��کلی عمل کنیم که با توجه به 
پیش بینی بانک جهانی و صندوق بین المللی پول که 
قیمت نفت را تا 74 دلار رو ب��ه افزایش دیدند، میزان 
درآمدهای نفتی ما نیز  نزدیک ب��ه 100 میلیارد دلار 

افزایش یابد. البته از یاد نبرید ما کش��وری هستیم که 
۳ س��ال پیش درآمدهای نفتی ما بالغ بر 120 میلیارد 
دلار بود. ما خیلی به دنبال توسعه و جهش با این اعداد 
نیستیم، بلکه به دنبال  بسترسازی های سرمایه گذاری 

داخلی و خارجی هستیم.
نوبخت درباره بخش��ی از دارایی ها که وارد کش��ور 
شده نیز توضیح داد و تصریح کرد: حدود 12 میلیارد 
دلار بعد از تواف��ق ژنو به صورت اقس��اط ماهانه وارد 
اقتصاد ما شد. از آن منابع بلوکه شده 12 میلیاد دلار 
طی 22 ماه گذش��ته وارد اقتصاد ما ش��د. بخشی نیز 
به صورت طلا وارد اقتصاد ما ش��د و دیگر به حس��اب 
بلوکه شده ها تلقی نمی شود؛ یعنی در فاصله 22 ماه 
اخیر آزاد ش��د و ما  آن را تبدیل به طلا و وارد اقتصاد 
خود کردیم. بخش��ی را نیز از طریق مکانیزم دور زدن 
تحریم انجام دادیم و ش��ما نیز اصرار نکنید جزییات 
این مطالب را - با توجه به ش��رایط تحریمی که باید 
کشور را اداره می کردیم و اساسا این تحریم ها را قبول 
نداشتیم که اجرا کنیم - بیان کنیم. ما کار خودمان را 

تا جایی که می توانستیم انجام دادیم.
دولت مجوز گرانی 6 درصدی کالاها را نداده

او درباره ش��ایعه صدور مج��وز گران��ی 6 درصدی 
کالاهای اساسی نیز گفت: دولت چنین مجوزی را صادر 
نکرده و نشنیده ایم وزیر صنایع نیز این مسأله را گفته 
باشد. اولا کالاهای اساس��ی که مردم می آورند ما برای 
بخشی از آنها قیمت گذاری نمی کنیم. در دولت چنین 
مجوزی که گفته شود کالاهای اساسی 6 درصد افزایش 

قیمت داده شود، صادر نشده است.

تأیید توافق توسط مجلس و سایر نهادهای 
قانونی

او درباره روند تأیید مت��ن توافق نیز گفت: توافقنامه 
بندهای متعدد و 100 صفحه پیوس��ت دارد. لذا درباره 
آن هر نماینده محترم یا هر فردی ممکن است نظری 
داشته باشد. این مجموعه ای است که در بده بستان های 
مذاکرات باید دید به نفع ما بوده یا نه. ما توانس��تیم در 
این مجموعه چرخه کامل سوخت و اجازه غنی سازی را 
داشته باشیم و تحقیق و توسعه را ادامه دهیم و تحریم ها 
را نیز لغو کنی��م. آیا این ماکزیمم مورد توجه ماس��ت، 
شاید ممکن است نباش��د. دولت آمریکا در مظان این 
پرسش و اعتراض رقبای سیاسی خود است که چرا همه 
مجوزهای ایران را داده اید؟ این که با همه این توصیف در 
داخل باید یک مسیر قانونی طی شود. امروز آنچه باید 
گزارش می شد به مجلس، توسط دکتر ظریف و دکتر 
صالحی گزارش شد و شورایعالی امنیت ملی نیز وظایف 
قانونی خ��ود را انجام می دهد و مطمئن باش��ید مداقه 
فرآیند قانونی روی این توافق انجام می ش��ود و بیش از 
پیش شاهد سرافرازی ملت ایران خواهیم بود.سخنگوی 
دولت به مردم آگاهی داد در دوره معقولی اثرات توافق 
را خواهند دید. او توضیح داد: ملت ما فهیم و آگاهند. به 
محض امضا و اجرای یک توافقنامه که آن نیز به مرحله 
اجرا نرس��یده، انتظاری وجود دارد بلافاصل��ه این را در 
اقتصاد مشاهده کنند ولی معقول است در دوره معقولی 
اثرات این توافق در زندگی مردم ظاهر شود و ما مصمم 
هستیم رضایت مردم را از این طریق جلب کنیم. ما نیز 
به شدت دنبال این هستیم رضایت مردم را از راه معقول 

نه از راه های پوپولیستی و کوتاه مدت تأمین کنیم.
 دولت آمریکا رقبای سیاسی خود را 

کنترل کند
او در بخش دیگری از س��خنانش، درباره حرف های 
تهدیدآمیز و منفی آمریکاییان پس از توافق توضیح داد 
و گفت: الان همه صحبت های مقامات آمریکایی نفی 
اس��ت، یعنی به جای این که اعلام کنن��د اگر ایران این 
کار را کند یعنی با توافق موافقت کند و در مسیر اجرای 
توافق اقدام کند، از آن سمت شروع می کنند که اگر ایران 
کارهای خود را انجام ندهد و تواف��ق را زیر پا بگذارد، ما 
چه می کنیم و تهدید می کنن��د. باز هم گفته ام و حتی 
به طعنه هم گفته ام که دولت محترم آمریکا – که این 
»محترم« همان »مرد حس��ابی« اس��ت که به برخی 
می گوییم - الان باید رقبای سیاس��ی خود را قانع کند 
 ای��ران در این مذاکرات ب��ه نوعی 12س��اله و به نوعی
 22 ماهه موفق شد چرخه کامل سوخت اتمی را مجوز 
بگیرد و ای��ن مجوز را نیز در ش��ورای امنیت هم بگیرد 
و تمام تحریم ها را نیز قطع و لغ��و کند. او باید به رقبای 
سیاس��ی اش جواب بدهد این امتیازات را چرا به ایران 
دادید. در منطقه نیز می بینیم دوستان ما از این توافق 
خوشحالند و بدخواهان ما ماتم گرفته اند که در رأسشان 
رژیم صهیونیستی است که این حرف ها را می زند. اگر 
علاقه مندید ما به بگومگوهای سیاسی بیفتیم، جوابی 
که دادی��م، عاقلان می دانن��د چه می گویی��م. جواب 
درشت گویی مگر سخت اس��ت؟ در سال های گذشته 
درش��ت گویی ش��د و برخی از الفاظ را ش��ما شنیدید. 
اجازه بدهید به جای این حرف ها، وقتمان را نگیریم و با 
هیأت های اروپایی برای جذب سرمایه گذاری بنشینیم 
و وقت خ��ود را صرف کارهای عملی کنیم. ریش��ه این 
نق ها را می دانیم کجاست. انتظار نداشته باشید جواب 

بدهیم. ولی هر وقت هم لازم باشد جواب می دهیم. 
روحانی اخلاق مدار است و به وعده های خود 

وفا می کند
نوبخت با اشاره به سخنان رئیس جمهوری درباره عمل 
به وعده خود درباره چرخیدن همزمان سانتریفیوژها و 
اقتصاد گفت: اشاره شد آقای رئیس جمهوری با این اقدام 
به یک وعده خود عمل کرد. این درست است، ما در پی 
چرخش س��انتریفیوژها و چرخه کامل سوخت، دنبال 
منابع حاصل از رفع تحریم ها و سرمایه گذاری خارجی 
و در ی��ک کلام تندترک��ردن چرخش اقتصاد کش��ور 
هس��تیم. آقای رئیس جمهوری وعده های دیگری هم 
دادند و ایشان همچنان پایبند به تعهدات خود به مردم 
شریف هستند که »پاسخ احسان مردم با احسان داده 
می شود«. دکتر روحانی انسان اخلاق مداری است و به 

وعده های انتخاباتی خود وفا می کند.

علی اکبر ولایتی روز گذش��ته ط��ی مصاحبه ای 
با پایگاه اطلاع رس��انی رهب��ر انقلاب درب��اره توان 
دفاعی ایران اظهار کرد: ب��ا صراحت عرض می کنم 
که جمهوری اس��لامی ایران به هیچ  وجه در مواضع 
دفاعی خودش کوتاه نخواهد آمد و هر نوع موشکی 
که صلاح بدان��د )غیر از موش��ک هایی که کلاهک 
هسته ای می تواند حمل بکند( چه با سوخت مایع و 
چه با سوخت جامد؛ چه با برد کوتاه و چه با برد بلند 

می سازد. 
ولایت��ی ادام��ه داد: بنابرای��ن در ح��وزه  دفاعی و 
موش��کی ولو این که آنها اظهاراتی را داش��ته اند اما 
به هیچ وجه ایران نه اج��ازه می دهد که آنها از مراکز 
نظامی ما بازدید بکنند و نه اجازه می دهد در این که 
چه نوع سلاح دفاعی ایران داشته باشد، دخالت کنند.

 ایران غیر از ساخت سلاح هسته ای که بنا به فتوای 
مقام معظم رهبری )مدظله العالی( حرام دانسته شده 
است و غیر از سلاح های کشتارجمعی که هیچ وقت 
ای��ران به کار نب��رده مثل بمب های ش��یمیایی، در 
ساخت مابقی آنها تردیدی به خودش راه نمی دهد. 
موشک هایی مانند شهاب و سجیل و... هم هیچ گاه 
برای حمل کلاهک هس��ته ای ساخته نش��ده اند و 
بنابراین ش��امل بندهای توافق��ی پیش نویس وین 

نمی شوند.
 او در پاس��خ ب��ه این س��وال که آیا ممکن اس��ت 
جمهوری اس��لامی ایران به توافق ب��د به دلیل یک 

مصلحتی رضایت بدهد؟ اظهار ک��رد: به هیچ وجه! 
توافق بد یک امری اس��ت که هیچ شخص و مسئول 
عاقلی زیر بار آن نخواهد رفت. آنچه که به صورت اولیه 
می دانیم این است که دستورالعمل مذاکره کنندگان 
ما همین هست که تن به مواردی ندهند که موجب 
توافق بد برای کشور و منافع ملی ما بشود. ولایتی در 
ادامه جمع بندی اش را از عملکرد تیم مذاکره کننده 
مثبت ارزیابی و تأکید کرد: اگر کاری محقق نشده، 
یقینا بیش از این نمی توانستند انجام بدهند و بنده که 
در این حوزه سال های طولانی فعالیت داشته و دارم 
تیم دیپلماتیک دیگری هم نمی شناسم که از اینها 
قوی تر باش��ند و در انتخاب این گروه، انتخاب اصلح 

صورت گرفته است. 
وی ادامه داد: درعین ح��ال، بدون تردید عملکرد 
این تیم دارای نقاط قوت و ضعف هم هس��ت ضمن 
آن که خود آنها هم مدعی نیستند که متنی که توافق 
کرده اند، ایده آل و بدون اشکال است. خوی مذاکرات 

و توافق نیز همین گونه است. 
توافق این گونه نیس��ت که ما بروی��م یک چیزی 
را به طرف مقاب��ل بگوییم و آنها ه��م قبول بکنند. 
باید بنشینیم، بحث بکنیم، چانه بزنیم و به یک حد 
وسط برسیم تا دو طرف به نوعی از آن رضایت داشته 
باشند.  ای بس��ا به یک جایی می رسیم که آن طرف 
یک چیزی به مصلحتش هست و ما یک چیز دیگر اما 

باید طوری به تفاهم برسیم که مرضی الطرفین باشد.

با وج��ود مخالفت های مجمع نمایندگان اس��تان 
فارس با دولت بر سر معرفی افشانی به عنوان استاندار 
جدید فارس، روز گذشته مراس��م معارفه او در شیراز 
برگزار ش��د. عبدالرض��ا رحمانی فضلی که ش��امگاه 
دوش��نبه در مراس��م معارفه اس��تاندار فارس سخن 
می گفت، انتخاب استاندار فارس را بازی برد و باخت 
برای هیچ کس و هیچ گروهی ندانس��ت و افزود: من 
به س��خنان خود در زمانی که رأی اعتماد مجلس را 
گرفتم، پایبندم و هر زمانی که لازم باشد، پاسخگوی 
مجلس خواهم ب��ود. به گ��زارش ایلنا، وزیر کش��ور 
پافش��اری نمایندگان اس��تان فارس بر سر انتصاب 
گزینه های خود به عنوان اس��تاندار را از سر دلسوزی 
و خیرخواهی دانست و گفت: تاکنون تمامی موارد را 
به پای خیرخواهی و دلسوزی نمایندگان گذاشته ام و 
خود من نیز بر این موارد پافشاری دارم، اما مصلحت 

دولت را باید در نظر گرفت.
وزیر کش��ور در معرفی شاخصه های افشانی گفت: 
داشتن تجربه، قبول داشتن برنامه های دولت و اعتدال 
ازجمله خصوصیت های مهم استاندار جدید فارس بود 
که باعث شد او به عنوان استاندار از جانب ما به دولت 
معرفی ش��ود. رحمانی فضلی در ادامه پاسخ تعدادی 
از نمایندگان مجلس و مخالفان دولت را درخصوص 
انتصاب استاندار جدید فارس داد و گفت: با استعلامات 
انجام شده، هیچ گونه پاسخ منفی  در مباحث سیاسی 
استاندار جدید فارس وجود ندارد و امیدوارم با وحدت و 

همدلی، توسعه و پیشرفت استان را شاهد باشیم. 
وزیر کشور در ادامه سخنان خود با اشاره به موقعیت 
امروز جمهوری اس��لامی ای��ران، گف��ت: توافقنامه 
هس��ته ای، دروغ ب��زرگ دروغگویان جه��ان را برای 
همگان آش��کار س��اخت. چرا که آنان سال های سال 
کشور را به داشتن سلاح هس��ته ای متهم کردند، اما 
امروز همگان دیدند که چنین نب��وده و نخواهد بود. 
رحمانی فضلی ادامه داد: ام��ا آنچه از امروز به بعد باید 
بیش از گذش��ته مدنظر قرار داشته باش��د، وحدت و 
همراهی است و به خاطر داشته باشیم که ما در جایگاه 
رفیع جهان ق��رار داریم و برای رس��یدن به افق های 

شفاف، باید یکپارچگی خود را حفظ کنیم.
همچنین سیدمحمدعلی افشانی  به عنوان دومین 
اس��تاندار فارس در دولت تدبیر و امی��د، اظهار کرد: 
شناخت کاملی از استان فارس دارم، چرا که سال ها در 
بخش های مختلف این استان فعالیت داشته ام. او ادامه 
داد: به لحاظ فرهنگی، سیاس��ی، اجتماعی و... فارس 
را می شناس��م و از امروز به بعد باید تمام صحبت ها و 

اختلافات گذشته کنار گذاشته شود.
افش��انی با بیان این که همه ما باید ی��د واحد برای 
پیش��رفت و توس��عه اس��تان ف��ارس و رس��یدن به 
موفقیت های بیش��تر ش��ویم، به اتفاقات چند هفته 
گذش��ته در فارس اش��اره کرد و گفت: مردم به اندازه 
کافی مش��کلات دارند و م��ا نباید با ط��رح مباحث 

مختلف، مشکلات مردم را افزایش دهیم. 

مع��اون اول رئیس جمهوری با بی��ان این که 
توافق هس��ته ای فرصت جدیدی برای اقتصاد، 
تولید و سرمایه گذاری کش��ور ایجاد کرده است 
تأکید کرد که نباید این توافق را ساده و دست کم 

گرفت.
به گزارش ایس��نا، اس��حاق جهانگیری طی 
سخنانی در هجدهمین اجلاس هیأت عمومی 
سازمان نظام مهندسی که در اردبیل برگزار شد 
گفت: گزاف نیست اگر بگوییم در این ایام چشم 
جهانیان به وین دوخته شده بود که چه اتفاقی 
خواهد افتاد. مردم جهان انتظار می کش��یدند 
پیروزی منطق بر زور و تکریم بر تهدید را مشاهده 
کنند و در آخر جهانیان هم به احترام ملت بزرگ 
و متمدن ایران ایستادند و احترام گذاشتند. وی 
گفت: جمهوری اس��لامی ایران نش��ان داد که 

نه در جنگ، بلکه بر جنگ پیروز ش��د. خیلی ها 
تصور می کردند ایران را به نقطه ای رس��انده اند 
که گریزی جز جنگ وجود ندارد ولی ملت ایران 

نشان داد که می تواند بن بست شکنی کند.
معاون اول رئیس جمهوری گفت:  قرار نیست 
توافق صددرصد باب میل یک طرف باشد بلکه 
معنای توافق این اس��ت که دو طرف گفت وگو 
کنند تا به یک نقطه مشترک برسند و موضوع 
مهم این است که ما در این توافق به دستاوردهای 
بزرگ رس��یده ایم. جهانگیری ادام��ه داد: ما از 
سیاست های غیرکارشناسی، شتابزده و متکی 
به فرد خس��ارات زیادی دیده ایم. البته به بهانه 
کارشناس��ی نباید خیلی تأخیر ایجاد ش��ود اما 
من به شما اطمینان می دهم که ان شاءالله بخش 

مسکن به سرعت از رکود خارج شود.

مع��اون اول رئیس جمهوری، با بی��ان این که 
جلس��ه دیروز ش��ورای امنیت در تاریخ این نهاد 
 بی س��ابقه بوده است، گفت:  ش��ورای امنیت که 
شش قطعنامه برای فشار بر ملت ایران صادر کرد 
و در برخی از آنها اجازه هر اقدامی ازجمله جنگ 
علیه ایران داده بود، قطعنامه ای صادر کرد و طبق 
آن قطعنامه های قبلی خود را ملغی کرد. در تاریخ 
سابقه ندارد کشوری ذیل فصل هفتم منشور ملل 
متحد باشد و سر سلامت به بیرون ببرد. این اولین 
باری است که شورای امنیت قطعنامه های قبلی 

خود را ملغی می کند و این دستاورد بزرگی است.
وی با اش��اره به امکان ورود به بازار کشورهای 
همسایه به عنوان یکی از نتایج توافق هسته ای 
تأکید کرد: درحال حاضر بیش از 6 میلیارد دلار 
ط��رح در برخی کش��ورهای همس��ایه درحال 

اجراس��ت و این ظرفیت از س��وی شرکت های 
ایران��ی قابل افزایش اس��ت. مع��اون اول دولت 
روحانی با اشاره به رونق اقتصاد به عنوان مهم ترین 
اولویت دولت در  س��ال ۹4 گف��ت: ما با معضل 
بیکاری مواجه هستیم و باید به سمت اشتغالزایی 
حرکت کنیم. رونق بخشی به اقتصاد و بخش های 
پیش رونده ازجمله نف��ت و گاز، تولید، صادرات 
کالا و خدمات و مسکن و ساختمان از برنامه های 
اصلی ما است. وی با بیان این که متاسفانه هنوز 
به انتظاراتمان در رابطه با رونق بخشی به مسکن 
نرسیده ایم گفت: این امر به دلیل کاهش جدی 
بودجه های عمرانی دولت اس��ت که ما س��عی 
کردیم با واگذاری طرح ها به بخش خصوصی و 
همچنین به کارگیری سیاس��ت های عالمانه و 

کارشناسی شده این موضوع را جبران کنیم.

معاون اول رئیس جمهوری:  

توافق هسته ای را ساده و دست کم نگیریم

سخنگوی دولت: 

12 میلیارد دلار از دارایی های بلوکه شده وارد کشور شد
  به دنبال رضایت مردم از راه های پوپولیستی نیستیم

وزیر کشور با اشاره به روند انتخاب استاندار فارس:  

لازم باشد پاسخگوی مجلس خواهم بود
مشاور مقام معظم رهبری در امور بین الملل:   

قوی تر از تیم هسته ای فعلی نمی شناسم

سنا
: ای

س
عک

  


